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Pro Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb 

Přítomni 

Mgr. Petr Hanuš (předseda komise), Mgr. Vladimír Beran, Mgr. Jakub Čihák, Pavel 

Ehrlich, Ing. Jakob Hurrle, Ph.D., JUDr. Petr Lachnit, Mgr. Pavel Mareš, Ing. Iveta 

Pešková, PhDr. Jitka Synková, Ing. Michaela Wicki, PhDr. Tomáš Klinecký (online, MS 

Teams), Mgr. Jan Matěj Bejček (tajemník); hosté: PhDr. Pavel Uhlík, MPA (ředitel odboru 

SOV, MHMP), PhDr. Tereza Eichlerová (SOV, MHMP), Mgr. Jindřich Exner (SOV, MHMP), 

Mgr. Vendula Hlobilová (SOV, MHMP), JUDr. Olga Hromasová (MČ Praha Petrovice), 

Mgr. Dagmar Kocmánková (DS Praha Petrovice) 

Omluveni Mgr. Zuzana Freitas Lopesová 

Nepřítomni Mgr. Tomáš Ján, MBA 

Věc 
Zápis z jednání Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb, 

které se konalo ve čtvrtek, 19. 09. 2024 v čase od 14:00 do 16:55 v kombinované formě 

Zpracoval(a) Mgr. Jan Matěj Bejček Počet stran: 9 / 8 příloh:  Datum 19. 09. 2024 

 
 

Program jednání: 
 

1) Úvodní slovo předsedy 

2) Vydání příslibu organizaci Diakonie ČCE – středisko Praha o vydání Souhlasného stanoviska k vydání 
předběžného potvrzení na zařazení do sítě sociálních služeb – projekt „Rozšíření kapacity Domova 
se zvláštním režimem Daniela“ (celkem 9 nových lůžek). 

3) Návrh Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hl. m. Prahy na období 2025–2027, 
po veřejných připomínkách. 

4) Zařazení nových kapacit sociálních služeb do Základní sítě HMP od 01. 01. 2025 

5) Revize kapacit Doplňkové sítě pro úkol „Zabydlování“ s účinností od 01. 01. 2025 

6) Zařazení kapacit do Doplňkové sítě s účinností od 01. 01. 2025 

7) Technické změny v kapacitách Základní sítě HMP s účinností od 01. 01. 2025 

8) Změny kapacitách příspěvkových organizací HMP s účinností od 01. 01. 2025 

9) Návrh 1letých pověření na rok 2025 

10) Různé 

 

Zápis z jednání: 
 
1. Úvodní slovo předsedy Komise Mgr. Petra Hanuše 

Předseda komise Mgr. Petr Hanuš zahájil jednání v čase 14:07. Poté požádal tajemníka Mgr. Jana Matěje 
Bejčka o sdělení počtu přítomných členů. Jednání komise se zúčastnilo 10členů prezenčně a 1 člen 
prostřednictvím distančního připojení skrze aplikaci MS Teams. Členka Mgr. Zuzana Freitas Lopesová 
byla z jednání komise z pracovních důvodů omluvena. Člen komise Mgr. Tomáš Ján, MBA. se jednání 
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nezúčastnil bez omluvy. Jednání komise se tedy zúčastnilo celkem 11 členů. Předseda komise poté 
konstatoval že komise je vzhledem k počtu 11 členů z celkových 13 usnášeníschopná.  

Poté předseda komise požádal přítomné členy o schválení účasti hostů (vyjma stálých), jimiž byli: 

- Mgr. Jindřich Exner (oddělení sociálních služeb, SOV MHMP) 
- Mgr. Vendula Hlobilová (vedoucí oddělení sekretariátu a organizační podpory, SOV MHMP) 
- JUDr. Olga Hromasová (starostka MČ Praha Petrovice) 
- Mgr. Dagmar Kocmánková (ředitelka Domova seniorů Praha Petrovice) 
 
Hlasování o přítomnosti hostů: 
Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0 
 
Přítomnost uvedených hostů na jednání komise byla SCHVÁLENA, přičemž hosté JUDr. Olga Hromasová 
a Mgr. Dagmar Kocmánková se k jednání připojí v čase od 14:45. 

Následně předseda komise vyzval tajemníka k seznámení přítomných členů s programem jednání o 
němž bylo následně hlasováno. 

Hlasování o navrženém programu: 
Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0 
 
Navržený program jednání byl SCHVÁLEN. Ověřovatelem zápisu se stal člen Mgr. Pavel Mareš. 

 
2. Vydání příslibu organizaci Diakonie ČCE – středisko Praha o vydání Souhlasného stanoviska k vydání 

předběžného potvrzení na zařazení do sítě sociálních služeb – projekt „Rozšíření kapacity Domova se 
zvláštním režimem Daniela“ (celkem 9 nových lůžek). 

Tajemník Mgr. Bejček představil bod jednání přítomným členům. Jedná se o žádost organizace Diakonie 
ČCE – středisko Praha, která od 1. 1. 2023 provozuje na území HMP službu „Domov se zvláštním 
režimem – Daniela“ v celkové kapacitě 9 lůžek. Žádost (viz příloha č. 1a-1c) se týká projektu „Rozšíření 
kapacity Domova se zvláštním režimem Daniela“, prostřednictvím něhož dojde k realizaci nástavby 
s kapacitou 9 lůžek v jednolůžkových pokojích, pro osoby s poruchou autistického spektra a chováním 
náročným na péči.  

Projekt je předkládán v rámci navazující výzvy č. 31_22_044 v rámci Národního plánu obnovy ČR. Spolu 
s rozšířením kapacity má dojít také k úpravě stávajícího dvoulůžkového pokoje a jeho rozdělení na dva 
pokoje jednolůžkové. Cílová kapacita zařízení má po skončení realizace projektu činit 18 lůžek 
v jednolůžkových pokojích a odpovídá tak svým charakterem pojetí pobytové služby komunitního typu.  

V diskusi se k tomuto bodu nikdo z přítomných členů Komise nevyjádřil, předseda Komise proto navrhl 
hlasovat o následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP odsouhlasit 
vydání příslibu organizaci Diakonie ČCE – středisko Praha pro zařazení kapacit do Krajské sítě u sociální 
služby „Domovy se zvláštním režimem“ (9 lůžek) v období 2025–2027 a následně jej předložit 
Zastupitelstvu HMP ke schválení.  

Pro 11  Proti 0  Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO  
 
 

3. Návrh Střednědobého plánu rozvoje sociálních služeb na území hl. m. Prahy na období 2025–2027, po 
veřejných připomínkách. 

Tajemník Mgr. Bejček představil další bod programu, jímž je aktuální průběh tvorby Střednědobého 
plánu na období 2025–2027. V současné době je ukončeno veřejné připomínkové řízení, které proběhlo 
ve dnech 16. 8. 2024 – 16. 9. 2024 a do něhož se zapojilo celkem 44 subjektů prostřednictvím 310 

https://www.mpsv.cz/documents/20142/2649574/V%C3%BDzva+%C4%8D.+31_22_044_%C4%8Distopis_verze+platn%C3%A1+od+28.5.2024.pdf/c8fa16cb-630c-852e-fd23-5868d182d3e1
https://praha.eu/documents/d/socialni/strednedoby-plan-rozvoje-socialnich-sluzeb-na-uzemi-hmp-pro-obdobi-2025-2027
https://praha.eu/documents/d/socialni/strednedoby-plan-rozvoje-socialnich-sluzeb-na-uzemi-hmp-pro-obdobi-2025-2027
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připomínek. V nadcházejících dnech budou došlé připomínky vypořádávány odborem SOV MHMP a 
jejich vypořádání bude následně zveřejněno na webu praha.socialni.eu.  

Tajemník dále informoval členy Komise o závěrech jednání Výboru ZHMP pro rodinou politiku a sociální 
oblast, které proběhlo 3. 9. 2024. Výbor požádal o možnost projednání návrhu Střednědobého plánu na 
období 2025–2027 na svém příštím jednání, a to 15. 10. 2024.  

PhDr. Tereza Eichlerová (SOV MHMP) doplnila, že tento požadavek mj. navazuje na požadavky 
poskytovatelů služby osobní asistence, aby HMP nadále udrželo trend navyšování kapacit osobní 
asistence (cca 63 tis. Hod. / ročně) i v období let 2025–2027.  

V rámci následné diskuse požádal člen komise a předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast 
ZHMP, Mgr. Pavel Mareš, aby odbor SOV MHMP před jednáním výboru shrnul došlé připomínky do 
tematických oblastí. Zároveň se vyslovil, že je ke zvážení, zda by nebylo vhodné v rámci připravovaného 
SPRSS zpracovat možné varianty rozvoje sociálních služeb. Na to navázal člen Ing. Jakob Hurrle, Ph.D. 
s tím, že takové varianty by mohly být zpracovány v návaznosti na finanční krytí. PhDr. Eichlerová (SOV, 
MHMP) podotkla, že finanční krytí se v tuto chvíli nevztahuje v zásadě na žádný rozvoj, a tedy jde jen 
velmi složitě navrhovat jakékoliv rozvojové varianty (pokud mají být finančně kryté). 

Mgr. Mareš dále poznamenal, že po zběžném náhledu připomínek SPRSS je řada z nich obdobných, ne-li 
totožných. Mgr. Bejček toto potvrdil a dodal, že bohužel některé připomínkující subjekty pravděpodobně 
řadu připomínek „nakopírovaly“ z jednoho materiálu, a připomínky tedy příliš nevypovídají o skutečném 
názoru připomínkující osoby. Dodal, že řada těchto připomínek se týká podpory osob se zdravotním 
znevýhodněním, rozvoje terénních služeb sociální péče a opuštění mimopražských pobytových zařízení, 
čímž má dojít k úspoře cca 1 mld. Kč, která může být využita pro zajištění kapacit na území HMP.  

Členka Ing. Iveta Pešková sdělila, že nejen za svoji organizaci (PROSAZ, z.ú.), ale i za ostatní služby osobní 
asistence je připravena spolupracovat. Dále vyjádřila názor, že některé střešní organizace, které se 
připomínkového řízení zúčastnily nemusí nutně hájit zájem osob se zdravotním znevýhodněním či 
neformálních pečujících, a že způsob či strategie jejich jednání může být spíše kontraproduktivní.  

Mgr. Mareš se dále dotázal, v jakém stavu se nachází v minulosti Komisí podpořený projekt z výzvy OPZ 
Plus na „Plánování kapacit v sociálních službách“ (pracovní název). Přítomný ředitel odboru SOV MHMP, 
PhDr. Pavel Uhlík, MPA (stálý host) k tomu uvedl, že nakonec byly podpořeny aktivity zaměřené na 
podporu kapacit ve vybraných sociálních službách. Obdobný projekt bude HMP předkládat i v rámci 
výzvy 068 OPZ Plus, který se zaměřuje na „Podporu procesů ve službách“ a v rámci něhož bude HMP 
zajišťovat část finančních prostředků pro rozvoj služeb osobní asistence. 

Předseda Komise diskusi v čase 14:48 přerušil s tím, že v programu byl zařazen bod 4. „Zařazení kapacit 
sociálních služeb do Základní sítě HMP od 1. 1. 2025 na pevný čas ve 14:45. V této souvislosti byly na 
jednání Komise pozvány hostky, JUDr. Olga Hromasová, starostka MČ Praha-Petrovice a Mgr. Dagmar 
Kocmánková, budoucí ředitelka DS Praha – Petrovice. 
 

*** 
Projednávání bodu bylo obnoveno v čase 15:35. K diskusi se přihlásil Mgr. Mareš s návrhem, zda by bylo 
možné zorganizovat setkání Komise před projednáním návrhu SPRSS na Výboru pro rodinnou politiku a 
sociální oblast ZHMP dne 15. 10. 2024. Vzhledem k časové vytíženosti všech členů navrhl tajemník Mgr. 
Bejček toto setkání uspořádat distanční formou, s čímž všichni přítomní členové souhlasili.  
Termín setkání byl konsensuálně stanoven na 14. 10. 2024 prostřednictvím MS Teams (pozvánku rozešle 
Mgr. Bejček všem členům Komise po skončení dnešního jednání Komise). Předmětem setkání bude 
diskuse nad připomínkami k návrhu SPRSS na období 2025–2027, získanými v rámci veřejného 
připomínkového řízení. Mgr. Mareš zopakoval svou prosbu, aby odbor SOV MHMP jednotlivé 
připomínky shrnul do tematických oblastí (celkem se jedná o 310 připomínek napříč celým návrhem 
SPRSS). Do další diskuse se již nikdo z přítomných členů nepřihlásil, předseda Mgr. Hanuš konstatoval, že 
Komise bere tento bod – tj. aktuální stav SPRSS na období 2025–2027 na vědomí. 

 
 

https://praha.eu/web/praha/jednani-vyboru#/detail/1956
https://praha.eu/web/praha/jednani-vyboru#/detail/1957
https://www.esfcr.cz/vyzva-068-opz-plus
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4. Zařazení nových kapacit sociálních služeb do Základní sítě HMP od 01. 01. 2025 

Předseda Mgr. Hanuš uvítal příchozí hostky, starostku MČ Praha Petrovice JUDr. Olgu Hromasovou a 
budoucí ředitelku nově postaveného Domova seniorů Praha Petrovice. Poté předal slovo tajemníkovi 
Mgr. Bejčkovi aby představil bod jednání.  

Mgr. Bejček uvedl, že odbor SOV MHMP eviduje celkem dvě žádosti o zařazení kapacit do Základní sítě 
HMP, a to od organizace Polovina nebe, o.p.s. v rozsahu 1,00 úvazku ve službě sociální rehabilitace a od 
MČ Praha Petrovice, v rozsahu 39 lůžek u služby domovy pro seniory. V případě první zmíněné služby 
nedošlo ze strany odboru SOV MHMP k realizaci místního šetření (ZIS), neboť žádost nesplňuje 
podmínky ani strategii vyhlášeného rozvoje na rok 2025. U druhé služby bylo místní šetření (ZIS) 
realizováno, nicméně vzhledem k tomu že v době realizace šetření (16. 9. 2024) byla služba stále 
v procesu registrace dle zák. č. 108/2006 Sb., a neměla přidělený identifikátor, a v návaznosti na tyto 
skutečnosti není stále poskytována (zahájení poskytování je plánováno na prosinec 2024), nebylo možné 
ze strany odboru SOV vydat doporučující stanovisko. Z tohoto důvodu byly na jednání Komise pozvány 
výše jmenované odpovědné osoby z Prahy-Petrovic, aby členům Komise službu představily a 
zodpověděly případné dotazy, na jejichž základě Komise prostřednictvím usnesení vydá či nevydá 
doporučení k zařazení do Základní sítě. 

Po představení bodu jednání požádal předseda Komise JUDr. Olgu Hromasovou a Mgr. Dagmar 
Kocmánkovou, aby si vzaly slovo a službu představily.  

JUDr. Hromasová sdělila, že předmětné kapacity (39 lůžek) nového domova pro seniory byly vybudovány 
na základě dotace MPSV – program 01331 Rozvoj a obnova materiálně technické základny sociálních 
služeb a dále a podpory MHMP skrze Fond rozvoje dostupného bydlení (usnesení RHMP č. 1948 ze dne 
7. 9. 2020) na území HMP a účelovou investiční dotaci (usnesení RHMP č. 387 ze dne 11. 3. 2024). 
Domov pro seniory je aktuálně před zahájením provozu, který je plánován na prosinec 2024, přičemž 
provozní náklady na období 1.- 31.12.2024 v odhadované výši 2,5 mil. Kč ponese MČ Praha Petrovice. 
Aktuálně jsou prostory zkolaudovány a zařizovány mobiliářem.  

Provoz služby bude zajišťovat tým pracovníků tvořený: sociální pracovnicí na plný pracovní úvazek, 
šestnácti (16) pracovníky v sociálních službách, třemi (3) zdravotními sestrami a provozně organizačními 
pracovníky, vč. dvou (2) pracovníků úklidu. Většina personálu je již zajištěna (pracovní smlouvy jsou již 
buď podepsány nebo těsně před podpisem), přičemž chybí obsazení dvou (2) pracovníků v sociálních 
službách.  

HMP dlouhodobě potýká s nedostatkem lůžek v pobytových službách sociální péče, a jelikož byl celý 
záměr od počátku realizován s tím, že vzniklé kapacity budou zahrnuty do Krajské sítě HMP, počítala MČ 
Praha-Petrovice s tím, že Komise vydá doporučující stanovisko a že orgány HMP nové kapacity v Základní 
síti schválí. Na závěr své řeči paní starostka představila přítomnou Mgr. Dagmar Kocmánkovou, která 
bude vykonávat funkci ředitelky předmětného domova pro seniory. Poté předseda Mgr. Hanuš vyzval 
přítomné členy k diskusi.  

Člen PhDr. Tomáš Klinecký (online) se bezprostředně poté vyjádřil, že podporuje zařazení nových lůžek 
(39) do Základní sítě HMP. Navázal JUDr. Petr Lachnit sdělením, že nová lůžka jsou zcela bezpochyby 
potřebná, a že bez finanční podpory by nemohlo vzniknout nic nového. Z tohoto důvodu i navzdory 
tomu, že je služba teprve před spuštěním provozu souhlasí s jejím zařazení do Základní sítě. K diskusi se 
přihlásila dále Ing. Iveta Pešková s dotazem na nábor personálu v přímé obslužné péči (zejm. pracovníci 
v sociálních službách). JUDr. Hromasová zopakovala, že většina personálu je již zajištěna, jedná se z velké 
míry o zkušené pracovnice, které dříve působily v jiných službách sociální péče (např. DZR, DOZP, DS…).  

Ing. Michaela Wicki se dotázala na strukturu cílové skupiny služby. Mgr. Kocmánková sdělila, že 
předpoklad je 15 osob ve IV. st. PnP, 15 osob ve III. st. PnP a zbytek v nižších stupních PnP. Následně se 
přihlásil Pavel Ehrlich s dotazem jaký je přepokládaný podíl uživatelů služby na celkových nákladech na 
provoz. Odpověděl PhDr. Klinecký s tím, že v návaznosti na aktuální výši PnP (v účinnosti od 1. 7. 2024) 
lze předpokládat zhruba do 40 % celkových nákladů na službu. Mgr. Beran vyjádřil v obecné rovině 
podporu vstupu služby do sítě, nicméně připomněl, že je potřeba z hlediska nastavení systému 
zdůvodnit toto zařazení za situace, kdy je základní síť pro rozšiřování uzavřena, ačkoliv existují i další 
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relevantní a velmi potřebné služby (zejména terénní v oblasti sociální péče) pro zařazení do základní sítě. 
Následně proběhla ze strany MHMP. Mgr. Bejček v reakci uvedl, že rozvoj Základní sítě HMP není zcela 
uzavřen, ale je přípustný pouze ve vymezených situacích. Připomněl podmínky rozvoje Krajské sítě, které 
byly součástí vyhlášeného rozvoje ze 05. 04. 2024 2024 (viz Podmínky rozvoje a rozvoj nových kapacit 
v Krajské síti od 01. 01. 2025). Na závěr diskuse se přihlásil Ing. Hurrle a rovněž vyjádřil podporu pro 
zařazení projednávané služby do Základní sítě. 

Po ukončení diskuse navrhl předseda Mgr. Hanuš hlasovat o nově zařazovaných kapacitách v Základní 
síti odděleně, s čímž všichni přítomní členové Komise souhlasili. Následně předseda Komise navrhl 
hlasovat o následujícím usnesení: 
 
Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP doporučuje 
odsouhlasit zařazení Domova seniorů Praha-Petrovice do Základní sítě HMP v rozsahu 39 lůžek dle 
návrhu odboru SOV MHMP uvedeného v příloze č. 2 s účinností od 01. 01. 2025, a následně jej 
předložit ZHMP ke schválení.  

Pro 11 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO 
 

Po přijetí usnesení k požadavku MČ Praha-Petrovice na zařazení Domova pro seniory Praha Petrovice 
v celkové kapacitě 39 lůžek do Základní sítě se přítomné hostky JUDr. Hromasová a Mgr. Kocmánková 
rozloučily a opustily jednání Komise.  

Poté předseda Mgr. Hanuš vyzval přítomné členy k projednání požadavku organizace Polovina Nebe, 
o.p.s. o zařazení 1,00 úvazku ve službě sociální rehabilitace (ID: 8511225) do Základní sítě HMP a předal 
slovo tajemníkovi Mgr. Bejčkovi, aby přítomné členy informoval o předmětné službě.  

Mgr. Bejček informoval, že rozvoj Základní sítě HMP je pro rok 2025 umožněn pouze ve specifických 
situacích, kdy se jedná buď o technické změny, kapacity příspěvkových organizací HMP a dále kapacity 
které vznikly na základě předchozí spolupráce s HMP a jsou financované zcela či částečně z rozvojových 
projektu (např. Národní plán obnovy, či, jako v případě Domova pro seniory Praha Petrovice, z programu 
Rozvoje a obnovy materiálně technické základny sociálních služeb, apod.).  

PhDr. Eichlerová (odbor SOV MHMP) uvedla, že v případě jmenované organizace nedošlo k realizaci 
místního šetření (ZIS), neboť žádost organizace nenaplnila základní podmínky pro rozvoj nových kapacit 
v Krajské síti HMP v souladu se Střednědobým plánem na období 2022–2024 (viz Podmínky rozvoje a 
rozvoj nových kapacit v Krajské síti od 01. 01. 2025). Mgr. Exner (odbor SOV MHMP) doplnil, že 
organizace v loňském roce rovněž žádala o navýšení kapacit v Krajské síti, rovněž mimo rámec 
vyhlášeného rozvoje. V rámci místního šetření v roce 2023 vyšlo najevo, že předmětná služba (sociální 
rehabilitace) nenaplňuje základní podmínky pro setrvání v Krajské síti s ohledem na nedostatky 
v individuálním plánování a vedení evidence o poskytnutých intervencích. Vzhledem k aktuální situaci, 
kdy organizace žádá o navýšení kapacit v Základní síti, ačkoliv její rozvoj nebyl odborem SOV MHMP 
vypsán, může být případné navýšení kapacit v této službě do budoucna precedentem, podle něhož lze 
do Krajské sítě zařazovat kapacity i mimo vyhlášený rozvoj a tedy mimo rámec pravidel, která jsou pro 
ostatní organizace jinak platná.  

PhDr. Klinecký v reakci uvedl, že navzdory řečenému je služba potřebná a unikátní svým využíváním 
asistivních technologií, doporučuje tedy její podporu prostřednictvím navýšení úvazkové kapacity dle 
požadavku poskytovatele. Jelikož se žádný z přítomných členů do další diskuse nepřihlásil, navrhl Mgr. 
Hanuš hlasovat o usnesení reflektující návrh odboru SOV MHMP. 

Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb nedoporučuje RHMP 
odsouhlasit zařazení nových kapacit organizace Polovina Nebe, o.p.s. u služby sociální rehabilitace 
v rozsahu 1,00 úvazku dle příloze č. 2 do Základní sítě HMP s účinností od 01. 01. 2025. 

https://praha.eu/web/socialni/w/podminky-rozvoje-a-rozvoj-novych-kapacit-v-krajske-siti-od-1-1-2025-doplnkova-sit
https://praha.eu/web/socialni/w/podminky-rozvoje-a-rozvoj-novych-kapacit-v-krajske-siti-od-1-1-2025-doplnkova-sit
https://praha.eu/web/socialni/w/podminky-rozvoje-a-rozvoj-novych-kapacit-v-krajske-siti-od-1-1-2025-doplnkova-sit
https://praha.eu/web/socialni/w/podminky-rozvoje-a-rozvoj-novych-kapacit-v-krajske-siti-od-1-1-2025-doplnkova-sit
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Pro 4 Proti 1 Zdržel se 6; usnesení NEBYLO PŘIJATO 

 

Vzhledem k nepřijetí navrženého usnesení předseda Komise navrhl nové, pozměněné usnesení: 

Návrh usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP odsouhlasit 
zařazení nových kapacit organizace Polovina Nebe, o.p.s. u služby sociální rehabilitace v rozsahu 1,00 
úvazku dle příloze č. 2 do Základní sítě HMP s účinností od 01. 01. 2025 a předložit je ZHMP ke 
schválení. 

Pro 8  Proti 1  Zdržel 2; usnesení BYLO PŘIJATO 
 

Po přijetí usnesení předseda Mgr. Hanuš navrhl vrátit se k předchozímu přerušenému bodu (bod č. 3), 
viz zápis výše. 
 

5. Revize kapacit Doplňkové sítě pro úkol „Zabydlování“ s účinností od 01. 01. 2025 

Předseda Mgr. Hanuš vyzval Mgr. Bejčka k představení bodu. Mgr. Bejček přítomné členy informoval, že 
předmětem bodu je revize kapacit Doplňkové sítě HMP pro úkol „Podpora v bydlení v návaznosti na 
Metodiku pro poskytovatele sociálních služeb zařazených v Doplňkové síti HMP pro úkoly podpory v 
bydlení (dále jen „Metodika“).“ Projednání bodu navazuje na jednání Komise v uplynulém roce, kdy se 
rovněž kapacity pro zmíněný úkol revidovaly, a to v souvislosti s daty od jednotlivých poskytovatelů, 
týkající se počtu hodin přímé práce a počtu podpořených / podporovaných osob.  

PhDr. Eichlerová dodala, že v rámci bodu odbor SOV MHMP zpracoval dvě varianty revize (viz příloha č. 
3): 

- Varianta č. 1 zohledňuje doporučení MPSV, v rámci něhož jsou stanoveny počty uzavřených smluv 
s uživateli soc. služby na 1,00 úvazek. Návrh počítá se zkrácením úvazkového zajištění napříč 
poskytovateli ze současných 54,36 úvazků na 46,77 úvazků.  

- Varianta č. 2 je zpracována na základě informací odboru SOV získaných z místních šetření (ZIS), 
zohledňuje nevytížené úvazky a navazuje na pravidelně zasílané statistiky s počty klientů, intenzitou 
práce s jednotlivými klienty a počty hodin přímé práce. 

Po představení bodu zahájil Mgr. Hanuš diskusi. Člen Mgr. Jakub Čihák, jakožto ředitel organizace R-
Mosty, z. s., oznámil střet zájmů. Dále upozornil, že organizace SOS Dětské vesničky, z. s. ukončuje 
provoz ve službě Kompas, která se nachází na Praze 3 na Žižkově (organizace má pro daný úkol DS 
kapacitu 1,00 úvazek), čímž se řada uživatelů bude obracet (a v současnosti se již obrací) právě na 
organizaci R-Mosty, z. s. V návrhu revize je organizace R-Mosty snížena úvazková kapacita z 3,00 na 1,90 
v rámci varianty 1 a na 2,00 v rámci varianty č. 2. PhDr. Eichlerová v reakci sdělila, že návrh revize se 
v případě organizace R-Mosty vztahuje k nenaplněné kapacitě služby a k nízkému počtu vykazovaných 
hodin přímé práce. Mgr. Čihák oponoval, že kapacita služby bude v brzké době naplněna, právě díky 
ukončení provozu SOS Dětských vesniček v dané lokalitě.  

Mgr. Hanuš se zeptal na podrobnosti k ukončení provozu SOS Dětských vesniček. Mgr. Bejček 
odpověděl, že činnost bude ukončena k 30. 9. 2024, nicméně v návrhu revize kapacit by v případě 
doporučujícího stanoviska Komise a následně schválením ZHMP byly kapacity zmíněné organizace 
zrušeny k 31. 12. 2024, a to vzhledem k nízké efektivitě služby (s návrhem krácení počítají obě 
předložené varianty revize). Mgr. Hanuš následně navrhl hlasovat zvlášť o kapacitách organizace R-
Mosty a zvlášť o revizi kapacit zbývajících organizací navržených dle varianty č. 2 (viz příloha č. 3). Mgr. 
Čihák uvedl, že se vzhledem ke střetu zájmů hlasování zdrží. Jelikož s předneseným návrhem všichni 
přítomní členové souhlasili, navrhl Mgr. Hanuš hlasovat o následujících usneseních: 
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Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování doporučuje RHMP, aby odsouhlasila zachování 
kapacit Doplňkové sítě HMP pro úkol „Podpora v bydlení v návaznosti na Metodiku pro poskytovatele 
sociálních služeb zařazených v Doplňkové síti HMP pro úkoly podpory v bydlení (dále jen „Metodika“)“ 
u organizace R-Mosty, z. s. ve stávajícím rozsahu 3,00 úvazků i pro rok 2025 a následně je předložila 
ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 1; usnesení BYLO PŘIJATO 
 
Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování doporučuje RHMP odsouhlasit revizi kapacit 
Doplňkové sítě HMP pro úkol „Podpora v bydlení v návaznosti na Metodiku pro poskytovatele 
sociálních služeb zařazených v Doplňkové síti HMP pro úkoly podpory v bydlení (dále jen „Metodika“)“ 
dle návrhu Odboru SOV MHMP ve variantě č. 2 uvedené v příloze č. 3, s účinností od 01. 01. 2025 
s výjimkou organizace R-Mosty, z. s. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 1; usnesení BYLO PŘIJATO 
 
Po přijetí usnesení předseda Mgr. Hanuš vyhlásil v čase 16:27 – 16:37 krátkou přestávku, během níž se 
z dalšího jednání Komise omluvila Ing. Pešková. Počet přítomných členů (vč. online připojení) se tedy 
snížil na 10.  

 
6. Zařazení kapacit do Doplňkové sítě s účinností od 01. 01. 2025 

Předseda, Mgr. Hanuš požádal Mgr. Bejčka o představení dalšího bodu. Mgr. Bejček sdělil, že se jedná o 
návrh rozvoje Doplňkové sítě HMP na základě vyhlášení ze dne 05. 04. 2024. Vzhledem k tomu, že ze 
HMP pracuje se zatím nepotvrzenou informací, kdy návrh státního rozpočtu na rok 2025 pro oblast 
sociálních služeb nepočítá s žádným navýšením oproti roku 2024, a jelikož strategie HMP je navyšovat 
granty o 2-3 % ročně, není rozvoj sociálních služeb na území HMP zajištění patřičnou alokací finančních 
prostředků. Z tohoto důvodu Odbor SOV zpracoval dvě varianty rozvoje Doplňkové sítě (viz příloha č. 4). 
V první variantě počítá pouze s rozvojem sociálních služeb, jejichž provoz byl v roce 2024 podpořen buď 
v rámci daru či individuální dotace, v druhé variantě pak s částečným rozvojem terénních služeb sociální 
péče, kdy návrh odboru SOV MHMP spočívá v rozvoji kapacit o 50 % požadavku jednotlivých 
poskytovatelů, kteří v rámci místního šetření (ZIS) získali kladné hodnocení (resp. doporučení).  

Odbor SOV MHMP si je vědom potřebnosti rozvoje sociálních služeb na svém území. Zbývající kapacity, 
které v rámci místního šetření obdrželi kladné vyjádření a které nejsou dle předložených variant 
navrženy k rozvoji od 01. 01. 2025 by v případě finančního zajištění mohli být do Doplňkové sítě 
zařazeny od 01. 07. 2025.  

PhDr. Eichlerová doplnila, že navýšení kapacit je vždy možné pouze ve chvíli, kdy jsou na tyto kapacity 
dostupné finanční prostředky, v opačném případě by byl rozvoj kapacit v sociálních službách 
nezodpovědný vůči stávajícím službám, které HMP prostřednictvím státní dotace a vlastních grantových 
řízení financuje. V letošním roce (2024) obdrželi poskytovatelé sociálních služeb v průměru 87 % 
požadovaných finančních prostředků ze státní dotace. Z prostředků HMP bylo většině poskytovatelů 
vyhověno do 100 % výše požadavku. Odbor SOV MHMP v žádném případě tedy nerezignuje na rozvoj 
infrastruktury sociálních služeb a v případě vhodných výzev v rámci ESF bude hledat řešení pro zajištění 
finančního krytí pro podporované druhy sociálních služeb.  

PhDr. Klinecký v diskusi sdělil, že rozvoj terénních služeb sociální péče je pro náměstkyni Ing. Alexandru 
Udženija jednou z priorit, a tedy navrhuje projednat navržený rozvoj služeb ve variantě „B“. Mgr. Mareš 
vyjádřil názor, že v případě navýšení financí situace by Rada HMP měla zvážit navýšení kapacit 
v jednotlivých službách podle jejich požadavků a schopností. Člen Mgr. Beran v rámci diskuse uvedl, že 
se nachází ve střetu zájmů, neboť reprezentuje MČ, která je zřizovatelem organizace, která je 
předmětem jednání o navýšení kapacit v Doplňkové síti. Poté PhDr. Eichlerová uvedla, že důvodem, na 
jehož základě nebyla Pečovatelská služba Prahy 3 odborem SOV MHMP doporučena k rozvoji od 01. 01. 
2025, je nenaplněné personální obsazení služby (celkem 7,00 úv. pečovatelek/pečovatelů). O navýšení 

https://praha.eu/web/socialni/w/podminky-rozvoje-a-rozvoj-novych-kapacit-v-krajske-siti-od-1-1-2025-doplnkova-sit
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kapacit lze jednat ve chvíli, kdy služba má naplněné personální obsazení. Mgr. Beran sdělil, že informaci 
bere na vědomí a že věří, že do jara se podaří neobsazené úvazky naplnit.  

Jelikož se do další diskuse, žádní další členové nezapojili, Mgr. Hanuš navrhl hlasovat o následujícím 
usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování na základě předložených variant pro rozvoj 
kapacit do Doplňkové sítě sociálních služeb HMP uvedených v příloze č. 4 se rozhodla projednat rozvoj 
Doplňkové sítě v návrhu „Rozvoj Doplňková síť 2025 B“  

Pro 10 Proti 0 Zdržel se; 0 usnesení BYLO PŘIJATO  
 
Po přijetí usnesení byli přítomní členové ze strany Odboru SOV MHMP seznámeni s předmětem rozvoje 
kapacit Doplňkové sítě HMP ve variantě „B.“ Mgr. Bejček zopakoval, že rozvíjeny jsou kapacity 
organizací, jejichž provoz byl v roce 2024 podpořen buď v rámci daru či individuální dotace a dále 
kapacity pečovatelské služby a osobní asistence do výše 50 % požadavku. Zbývající kapacity budou při 
zlepšení finanční situace opětovně projednány Komisí na jaře 2025 a případně navrženy k zařazení do 
Doplňkové sítě HMP s účinností od 01. 07. 2025.  

Do následné diskuse se nikdo z členů již nepřihlásil. Mgr. Hanuš proto navrhl hlasovat o následujících 
usneseních: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP odsouhlasit 
rozvoj kapacit v Doplňkové síti HMP s účinností od 01. 01. 2025 dle návrhu uvedeného v příloze č. 5 a 
následně jej předložit ZHMP ke schválení.  

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO  
 
Komise Rady hl. m. Prahy n pro plánování a financování sociálních služeb navrhuje RHMP, aby 
kapacity sociálních služeb, které byly doporučené odborem SOV MHMP k rozvoji, a které nejsou 
součástí Komisí navrženého rozvoje Doplňkové sítě HMP od 01. 01. 2025 byly za předpokladu 
adekvátního finančního krytí zařazeny do Doplňkové sítě HMP s účinností od 01. 07. 2025 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO 
 

 
7. Technické změny v kapacitách Základní sítě HMP s účinností od 01. 01. 2025 

Předseda Mgr. Hanuš uvedl projednávaný bod a požádal Mgr. Bejčka o případný komentář. Mgr. Bejček 
sdělil, že se jedná o standardní přesuny kapacit mezi službami v jednotlivých organizacích. Doplnil, že 
výraznou technickou změnou je ukončení činnosti organizace Dům tří přání, z. ú. k 31. 12. 2024, a to 
z důvodu dlouhodobě plánované fúze s organizací Metropolitní zdravotnický servis, p.o. U příspěvkové 
organizace HMP Metropolitní zdravotnický servis zároveň došlo na základě usnesení ZHMP č. 16/41 ze 
dne 12. 09. 2024 ke změně zřizovací listiny, díky němuž bude organizace od 01. 01. 2025 poskytovatelem 
sociálních služeb, které přejala od Dům tří přání, z. ú. Organizace rovněž ponese nový název – „Zahrada 
pro duši.“  

PhDr. Klinecký v následné diskusi potvrdil, že uvedená fúze byla dlouhodobě připravována. Ing. Hurrle 
vznesl dotaz, jaké služby bude nová organizace poskytovat. Mgr. Bejček odpověděl, že se jedná o služby 
Domu tří přání – Sociálně-aktivizační služby pro rodiny s dětmi (20 úv.) rozdělené na dva samostatné 
identifikátory (registrace je v řízení), kdy první službou bude „běžná“ SAS pro rodiny, a druhou pak 
Centrum duševního zdraví. Dále se jedná o sociální rehabilitaci (1,02 úv.) a Krizovou pomoc (11,50 úv.). 
Mgr. Hanuš následně diskusi ukončil a navrhl hlasovat o následujícím usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP odsouhlasit 
předložený návrh technických změn v kapacitách Základní sítě sociálních služeb HMP dle přílohy č. 6 
s účinností od 01. 01. 2025, a následně jej předložit ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO 
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8. Změny v kapacitách příspěvkových organizací HMP s účinností od 01. 01. 2025 

Mgr. Hanuš opět požádal Mgr. Bejčka o komentář k projednávanému bodu. Mgr. Bejček sdělil, že kromě 
drobných změn v kapacitách příspěvkových organizací HMP se jedná také o zařazení nových kapacit 
transformované příspěvkové organizace Metropolitní zdravotnický servis, nově přejmenované na 
„Zahrada pro duši“ (viz komentář k předchozímu bodu jednání).  

Do diskuse se nikdo z přítomných členů již nepřihlásil, Mgr. Hanuš přednesl návrh usnesení k hlasování: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb doporučuje RHMP odsouhlasit 
předložený návrh změn v kapacitách PO HMP dle přílohy č. 7 s účinností od 01. 01. 2025, a následně 
předložit jej ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO 
 

9. Návrh 1letých pověření na rok 2025 

Mgr. Hanuš představil projednávaný bod. Poté požádal odbor SOV o doplnění informací pro přítomné 
členy. PhDr. Eichlerová sdělila, že všechny uvedené služby, které jsou předmětem tohoto projednávání 
jsou zařazené v Základní síti, s výjimkou organizace Dobromysl, z.ú. Obecně dle SPRSS platí postup na 
jehož základě je každé nové organizaci, která vstupuje do Krajské sítě vydáváno 1leté Pověření k výkonu 
služby obecného hospodářského zájmu. Stejný postup se dále využívá v případech, kdy organizaci bylo 
uloženo nápravné opatření v rámci místního šetření. V ostatních situacích se pověření vydává na dobu 
platnosti Střednědobého plánu, nejdéle však na 3 roky (výjimku tvoří příspěvkové organizace, které mají 
pověření na dobu 10 let).  

Organizace navrhované pro vydání 1letého pověření jsou tedy buď nově zařazené do Krajské sítě 
(Dobromysl, z.ú), nebo jim bylo v rámci místního šetření uloženo nápravné opatření (tj. všechny zbylé 
organizace). V případě organizace Focus, z. s. se jedná o návrh pro vydání 1letého pověření pro všechny 
poskytované sociální služby zařazené v Krajské síti HMP, jelikož organizace prochází po celý rok 
celoroganizačním místními a metodickými šetřeními, kde byla doposud shledána celá řady pochybení. 

Mgr. Hanuš poté vyzval přítomné členy k diskusi. Jelikož se do diskuse nikdo nepřihlásil přistoupil 
k hlasování o níže uvedeném návrhu usnesení: 

Komise Rady hl. m. Prahy pro plánování a financování sociálních služeb souhlasí s udělením pověření 
k výkonu služby obecného hospodářského zájmu na dobu od 01. 01. 2025 do 31. 12. 2025 (tzv. 
„jednoleté pověření“) organizacím uvedeným v příloze č. 8 a doporučuje RHMP tento návrh 
odsouhlasit a následně jej předložit ZHMP ke schválení. 

Pro 10 Proti 0 Zdržel se 0; usnesení BYLO PŘIJATO 
 

10. Různé 

Nikdo z přítomných členů nevznesl další témata k projednání. Mgr. Bejček připomněl odsouhlasené 
příští jednání Komise, které proběhne distanční formou dne 14. 10. 2024 od 14 do 16 hod. a jehož 
tématem bude návrh SPRSS na období 2025–2027.  Mgr. Hanuš poté poděkoval všem členům za účast a 
odboru SOV za přípravu projednávaných podkladů a v čase 16:55 jednání ukončil.  

 
Zapsal dne 25. 09. 2024 
Mgr. Jan Matěj Bejček, tajemník Komise 

Ověřil dne 07. 10. 2024  
Mgr. Pavel Mareš 

Předseda Komise: 
Mgr. Petr Hanuš 


